
Zápis ze zasedání Akademického senátu JAMU 

ze dne 4. dubna 2017 

 

Přítomni (10): 

doc. Mgr. Hana Halberstadt; doc. PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D.; doc. MgA. Jan Jiraský, Ph.D.; 

MgA. Jonáš Konývka; prof. PhDr. Silva Macková; prof. MgA. Martin Opršál; BcA. Ivana Pavlů, DiS.; 

doc. MgA. Lukáš Rieger, Ph.D.; doc. MgA. Vít Spilka; MgA. Petra Vodičková, Ph.D. 

Omluveni (2): 

Stanislav Čaban; Gabriela Vojtičková, DiS. 

Vystupující hosté (2): 

JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU); doc. Mgr. Petr Francán (děkan DIFA). 

 

Program:  

Zahájení 

Předsedkyně AS JAMU Silva Macková přivítala přítomné senátory a hosty. Přítomno bylo deset 

z dvanácti senátorů, předsedkyně v souladu s Jednacím a volebním řádem AS JAMU prohlásila senát 

za usnášeníschopný a představila program zasedání AS JAMU: 

1. schvalování Vnitřního mzdového předpisu JAMU; 

2. různé. 

1. Schvalování Vnitřního mzdového předpisu JAMU 

Předsedkyně senátu informovala přítomné o rozpravě k Vnitřnímu mzdovému předpisu, která se 

konala dne 27.března 2017. Rozpravy se účastnili někteří členové AS JAMU, fakultních senátů, kolegia 

rektora a kolegií děkanů obou fakult.  

Kvestorka JAMU Lenka Valová představila základní principy nového Vnitřního mzdového předpisu 

JAMU. Především došlo ke zrušení zvyšování mzdy na základě principu seniorátu. Další princip se týká 

nenárokových složek mzdy. Osobní ohodnocení přestane být dorovnáváním standardní mzdy, ale 

stane se ohodnocováním pedagogů za vykonávanou práci. Stejně tak odměnami bude oceňován 

mimořádný přínos pro fakultu. Mzdový předpis byl nově doplněn o rámcový popis činností na 

jednotlivých pracovních pozicích zaměstnanců, který poskytuje rámec děkanům fakult pro zařazení 

zaměstnanců na jednotlivé pracovní pozice.  

 



Předsedkyně senátu Silva Macková vyzvala přítomné senátory, kteří se výše zmíněné rozpravy 

k Vnitřnímu mzdovému předpisu nezúčastnili, k položení případných otázek. S dotazy vystoupili 

senátoři Jan Jiraský, Květoslava Horáčková, diskuse se účastnili především senátoři Vít Spilka, Hana 

Halberstadt, Lukáš Rieger, děkan Divadelní fakulty Petr Francán, kvestorka JAMU Lenka Valová a 

předsedkyně AS JAMU Silva Macková.  

Podstatou rozpravy byla disproporce mezi nárůstem tarifní mzdy ve prospěch odborných asistentů 

(ve srovnání s docenty a profesory). Námitky v tomto smyslu přednesli senátoři Jan Jiraský a 

Květoslava Horáčková. Vysvětlení podala kvestorka JAMU Lenka Valová. Důvodem pro toto 

rozhodnutí byla především velmi nízká tarifní mzda mladých a začínajících odborných asistentů ve 

srovnání s tarify pedagogů základních, středních a základních uměleckých škol. K vysvětlení kvestorky 

JAMU se připojil děkan Divadelní fakulty Petr Francán, předsedkyně senátu Silva Macková a senátor 

Vít Spilka.  

V další diskusi bylo zdůrazněno, že kromě tarifní mzdy mají děkani fakult k dispozici prostředky pro 

zvyšování platu nenárokovými složkami mzdy (osobní ohodnocení a odměny). Je na nich, aby vytvořili 

transparentní a spravedlivý systém oceňování odvedené práce a přínos jednotlivých zaměstnanců pro 

rozvoj fakult.  

Zasedání opustil z pracovních důvodů senátor Vít Spilka. Přítomno 9 senátorů.  

Další diskuse se potom týkala Hlavy II „Nenárokové příplatky a odměny“ Vnitřního mzdového 

předpisu. K dotazům na některé formulace zde uvedené podala vysvětlení kvestorka JAMU Lenka 

Valová.  

Zasedání AS JAMU opustil z pracovních důvodů host děkan Divadelní fakulty Petr Francán.  

Předsedkyně AS JAMU Silva Macková zahájila hlasování o schválení Vnitřního mzdového předpisu 

aklamací. 

Výsledky hlasování o schválení předloženého Vnitřního mzdového předpisu JAMU aklamací: 

ANO 7 hlasů; NE 1 hlas; ZDRŽEL SE 1 hlas. 

Vnitřní mzdový předpis JAMU byl schválen. 

Předsedkyně AS JAMU Silva Macková navrhla na základě předchozí diskuse přijmout usnesení AS 

JAMU k Vnitřnímu mzdovému předpisu v následujícím znění: 

„Akademický senát Janáčkovy akademie múzických umění v Brně schválil na svém zasedání dne 4. 
dubna 2017 nový Vnitřní mzdový předpis Janáčkovy akademie múzických umění v Brně.  

Akademický senát Janáčkovy akademie múzických umění v Brně vyzývá děkany obou fakult k 
přehodnocení zařazení akademických pracovníků podle schváleného mzdového předpisu a k jeho 
promítnutí do aktualizovaných karierních plánů akademických pracovníků. Vyzývá dále děkany 
fakult, aby vytvářeli ve spolupráci s akademickými senáty fakult účelný způsob oceňování přínosu 
jednotlivých akademických pracovníků pro vzdělávací, uměleckou a další tvůrčí činnost fakult v 
nenárokových složkách mzdy.“  

Výsledky hlasování o Usnesení AS JAMU k Vnitřnímu mzdovému předpisu aklamací: 



ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů; ZDRŽEL SE 0 hlasů. 

Usnesení AS JAMU k Vnitřnímu mzdovému předpisu bylo přijato.  

2. Různé 

Místopředsedkyně AS JAMU Květoslava Horáčková uvedla, že trvalé podceňování ekonomické situace 

VŠ vede k tomu, že pod úrovní nižších stupňů škol zůstávají platy odborných asistentů s delší praxí, i 

nově konstruovaný tarifní plat docenta JAMU je stále o 1500 Kč nižší než plat odpovídajícího 

věkového stupně na ZŠ. Navrhla senátu přijmout usnesení týkající se dlouhodobého podfinancování 

českého vysokého školství v následujícím znění:  

„Akademický senát JAMU zároveň se znepokojením shledává, že přes dílčí navýšení rozpočtu JAMU 

pro rok 2017 se stále nezlepšuje finanční situace českého vysokého školství způsobem, který by 

odpovídal růstu českého HDP a výkonům vysokých škol. 

Pro rok 2017 bylo pro kapitolu vysokého školství vyčleněno pouze 14,56% z prostředků MŠMT, což 

znamená trvalý pokles od roku 2013, kdy byl tento podíl 18% - tedy pokles téměř o 4%! 

Akademický senát JAMU proto konstatuje, že vinou podceňování sektoru vysokých škol ze strany 

vlády ČR stále nemůže být Mzdový předpis JAMU konstruován tak, aby tarifní stupnice odpovídala 

tomu, co by si vyučující i zaměstnanci JAMU vzhledem ke své kvalifikaci zasluhovali.“ 

Výsledky hlasování o Usnesení AS JAMU k situaci ve financování českého vysokého školství aklamací:  

ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů; ZDRŽEL SE 0 hlasů. 

AS JAMU schválil Usnesení k situaci ve financování českého vysokého školství.  

Zasedání AS JAMU bylo ukončeno. Další zasedání bude 2. května 2017 v 17:00. Hlavním programem 

bude především schvalování Jednacího řádu AS JAMU a Volebního řádu AS JAMU. 

 

Zápis vypracoval 4. dubna 2017 Jonáš Konývka 

Verifikovala 7. dubna 2017 Silva Macková 


